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[Ministeren for offentlige arbejder.] 
sig på en fast jernbaneforbindelse over Store 
Bælt, og hvornår man i sin samlede planlæg- 
ning kan regne med at denne forbindelse 
står klar. 

Sammenhængen slutter imidlertid ikke 
her, men rækker videre til f. eks. indenrigs- 
flyvningen, hvor det igen må være af helt 
afgørende betydning for dem, der skal plan- 
lægge dansk indenrigsflyvning på længere 
sigt, at kende arten af de alternative trafik- 
tilbud mellem hovedstaden og Jylland-Fyn, 
som man skal konkurrere med, herunder 
ikke mindst jernbanernes persontrafiktil- 
bud. 

Der er også en anden afgørende grund 
til, at det må være rigtigt at se den endelige 
Storebæltsforbindelse på baggrund af et 
sådant generelt trafikpolitisk oplæg. Der har 
i de forløbne år været en tendens til ligesom 
at sætte de største projekter, dem, vi plejer 
at kalde de store trafikprojekter, lufthavnen 
og Storebæltsforbindelsen, i en klasse helt 
for sig selv. Derved er 홢 tilsigtet eller util- 
sigtet 홢 diskussionen om prioriteringen af 
vore trafikprojekter kommet til efter min 
mening i for høj grad at snævres ind til et 
spørgsmål om disse anlæg alene. Det mener 
jeg er forkert. 

For det første udgør den samlede pris for 
disse store anlæg kun en mindre del af de 
samlede trafikinvesteringer, og for det andet 
er det jo ikke sådan, at hele den øvrige store 
sum på 80-85 pct. af de samlede trafikinve- 
steringer udgøres af en masse enkeltprojek- 
ter, som man kan tage stilling til stykkevis. 

Der er inden for denne store sum af tra- 
fikprojekter meget stor variation mellem de 
enkelte projekters størrelse og deres betyd- 
ning for helheden. De spænder lige fra pro- 
jekter som en ny forbindelse over Storstrøm- 
men med tilhørende motorvejsanlæg, som, 
alt efter hvilken løsning man ser på, ud- 
giftsmæssigt ligger imellem en 300-400 mill. 
kr. og godt 1 mia kr., og ned til den store 
mængde af småprojekter, som selvfølgelig 
også findes, og hvis gennemførelse ikke så 
direkte indgår i den store sammenhæng. 
Ind imellem disse yderpunkter er de;r en lang 
række enkeltprojekter, som hver især ligger 
i størrelsesordenen over 100 mill. kr. Jeg var 
før inde på jernbanernes udbygningsplaner, 
og selv med den kraftige nedtrapning af vej- 
investeringerne, som har fundet sted, må vi se 

i øjnene, at der fortsat på vejområdet findes 
en lang række meget store opgaver, som vi 
ikke kan vise fra os. 

Hele denne problemkreds vil jeg tage op i 
min trafikpolitiske redegørelse her i tinget, 
som jeg tror vil give et godt grundlag for en 
hurtig stillingtagen, ikke blot til Storebælts- 
spørgsmålet, men også til en række af de 
andre problemer, der, som jeg nævnte, helt 
eller delvis beror på afgørelsen om Store 
Bælt. 

Jeg håber med denne redegørelse at have 
givet folketinget en udtømmende oriente- 
ring om regeringens holdning til de afgø- 
rende trafikale udbygningsspørgsmål, lige- 
som jeg har søgt at forklare, ud fra hvilke 
synspunkter og med hvilke mål for øje rege- 
ringen har indtaget denne holdning. 

Formanden: 
Jeg beder medlemmerne indtage Deres 

pladser. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om ned- 

læggelse af sporforbindelsen mellem Køben- 
havns Nordre Toldbod og Larsens Plads. 

(Lovforslag nr. 100. Fremsat 28/2 75. 
Første behandling 10/3 75. Betænkning 3/4 
75. Anden behandling 22/4 75. 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 152 stemmer. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmi- 

nisteren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om æn- 

dring af forskellige lovbestemmelser om pris- 
talsregulerede ydelser. 

(Lovforslag nr. 182. Fremsat 21/3 75. 
Første behandling 15/4 75. Anden behand- 
ling 22/4 75). 
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Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med 145 stemmer mod 9. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmi- 

nisteren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om æn- 

dring af lov om svangerskabshygiejne og fød- 
selshjælp. 

(Lovforslag nr. 38. Fremsat 28/1 75. Før- 
ste behandling 4/3 75. Betænkning 17/4 75. 
Anden behandling 22/4 75). 

Der var stillet følgende ændringsforslag: 

Af indenrigsministeren, tiltrådt af et flertal 
inden for socialudvalget (udvalget med und- 
tagelse af Karen Thurøe Hansen (KF) og 
Inge Krogh (KrF)): 

Til § 2. 
Som nyt punktum tilføjes: 
홢§ 1, nr. 2, træder dog i kraft dagen efter 

bekendtgørelsen i Lovtidende." 

Bemærkninger. 
Det foreslås, at ikrafttrædelsestidspunk- 

tet for § 1, nr. 2, fremrykkes. Ved nævnte 
bestemmelse ophæves 15 års aldersgrænsen 
for personer, til hvilke vejledning om anven- 
delse af svangerskabsforebyggende metoder 
kan tilbydes og ydes. 

Ændringsforslaget sattes først til forhand- 
ling. 

Karen Thurøe Hansen (KF): 
Det konservative folkeparti var imod 

ændringsforslaget om at nedsætte alders- 
grænsen til under 15 år for prævention. 

Vi kan heller ikke stemme for det æn- 
drigsforslag, der er tilføjet til det første 
ændringsforslag, om at fremskynde datoen 
til ikrafttrædelse straks, så vi stemmer 
imod dette ændringsforslag. 

Inge Krogh (KrF): 
Ved anden behandling af dette lovforslag 

gik kristeligt folkeparti imod ophævelsen af 
aldersgrænsen på 15 år for tilbud om svan- 
gerskabsforebyggende midler. 

Vi mener, at det borttager en beskyttelse 
af vore børn. Kristeligt folkeparti vil derfor 
gå imod det foreliggende ændringsforslag, 
hvorefter ophævelsen af aldersgrænsen skal 
træde i kraft med det samme i modsætning 
til hele loven, der først skal træde i kraft 1. 
april 1976. Vi vil derfor gå imod dette æn- 
dringsforslag. 

Steen Folke (VB): 
VS har ikke betænkningsret i socialudval- 

get, og jeg skal derfor blot gøre opmærksom 
på, at vi kan tilslutte os flertallets ændrings- 
forslag om, at ophævelsen af aldersgrænsen 
på de 15 år træder i kraft med det samme. 

Hermed slutteds forhandlingen om æn- 
dringsforslaget. 

Ændringsforslaget af indenrigsministeren 
(se foran) 
vedtoges med 129 stemmer mod 23. 

Lovforslaget som helhed sattes derefter til 
forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med 144 stemmer mod 9; 1 medlem 
stemte hverken for eller imod. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmi- 

nisteren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om æn- 

dring af lov om foranstaltninger til tuberkulo- 
sens bekæmpelse. 

(Lovforslag nr. 77. Fremsat 26/2 75. Før- 
ste behandling 12/3 75. Betænkning 17/4 75. 
Anden behandling 22/4 75). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 


